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2023/24עריכת ביטוחי העירייה לשנת  – 41/2022.  דיון במכרז 1

גבעון, וחברת הוגשו שתי הצעות ע"י חברת הביטוח הפניקס באמצעות סוכנות הביטוח כהן : משה חזות

 :הביטוח איילון באמצעות סוכנות הביטוח רמות. להלן ההצעות

אומדן העירייה הפניקס חב' לביטוחאיילון חב' לביטוחסוג הביטוח
)נכתב ע"י משרד 

עו"ד יגאל שגיא
1,963,9821,067,381886,750ביטוח רכוש
2,145,0002,470,0001,200,000ביטוח צד ג'

82,320100,00084,000מקצועית ומוצראחריות 
 77,000*לא הוגשה הצעה94,875מי יבנה  –חבות מוצר 

248,400180,000180,000חבות מעבידים
1,4383,5001,150כספים

11,0668,4876,000ציוד אלקטרוני
 28,90012,750*לא הוגשה הצעהתאונות אישיות 

13,91511,13210,165שבר מכני
₪  ₪2,457,874  ₪3,869,400  4,830,996סה"כ
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*חברות הביטוח לא הגישו הצעות לביטוח חבות מוצר )מי יבנה( וביטוח תאונות אישיות מאחר שבהודעת 

 הובהר שהגשת הצעות לסעיפים אלה הינה אופציונאלית. 2ההבהרה 

 תאגיד מי יבנה הצטרף למכרז שלנו על מנת להוזיל עלויות.

שגיא בר סלע, יועצת המכרז, לתת קיים פער גבוה מאוד בין ההצעות לבין האומדן. מבקש מעו"ד אריאלה 

 סקירה.

 

 : העירייה נאלצה לפרסם מכרז אחרי שכל תקופות האופציה להארכת החוזה הקיים הסתיימו.אריאלה

בעליות מאוד משמעותיות, היה ברור שמכרז זה הולך להיות קשוח בגלל שענף הביטוח באופן כללי נמצא 

 בעיקר בענף רשויות מקומיות,  יש כשל שוק בתחום זה.

על אף שהאומדן מבטא התייקרות ביחס למה שהעירייה שילמה ערב היציאה למכרז, הוא נמוך באופן 

 משמעותי מההצעות שהוצעו.

עולה  2023שנת  התייקרויות, אךנו וחווי 2022משרד יגאל שגיא ליווה הרבה מאוד מהלכי ביטוח בשנת 

ההסבר להתייקרות הוא שחב' הביטוח הישראליות המבטחות רשויות מקומיות סוגרות חוזים  על כולן.

 עם מבטחי משנה והעלות מתבטאת באופן ישיר על החברה המבטחת.

 הפערים המשמעותיים ביותר הם בפוליסת רכוש ובפוליסת אחריות צד ג'.

מלש"ח  10שהיא ביקשה בשלב המכרז, ביטוח מבנים בהצעתה  חב' איילון ציינה הערה - פוליסת רכוש

ואם היינו מסכימים אזי שיעור הפרמיה היה נמוך יותר. אני לא חשבתי שזה יהיה נכון לפרסם נתון זה 

 בשלב המכרז.

מכסה את תביעות העירייה לצד ג', כולל נפילת תושב במדרכה, הצפות  – פוליסת אחריות צד שלישי

יכולות להיות וש מהצפות. לטענת חב' איילון, לאורך השנים הם מפסידים. תביעות למינהם, נזקי רכ

כעת נסגרות תביעות ישנות אל מול החברות והם רואים את . 25שנים, ותביעות ילדים עד גיל  7פתוחות 

ההפסדים. זו נקודת התורפה של חברות הביטוח. מדובר בעולם של חוסר ודאות וזה בא לידי ביטוי 

 המשמעותית בפרמיה שהציעו. בעלייה

 

 : כיצד יש פער כל כך גדול בין האומדן להצעות ?תם ליפשיץ

 

ששילמנו עד  הסכוםכמעט פי שלושה מגבוהה : הפרמיה שהעירייה קיבלה בהצעות ביטוח צד ג' אריאלה

כה. גם האומדן שלנו הוכפל לעומת הפרמיה ששולמה עד כה. במסגרת המכרז פורסם כמתחייב ניסיון 

שניתנו הן בגלל הערכת החברות את התביעות שעוד לא  אני מניחה שהפרמיותהתביעות של העירייה. 

 .הוגשו

 

 מה האפשרויות העומדות בפנינו ?: אהוד ויצמן

 

 ,א לא לקבל את ההצעות ולצאת למכרז חדש בגלל הפער בין האומדן להצעות: ההמלצה היטובה אלטמן

מובן שיבוצעו שינויים במכרז נעניין חברות נוספות וכ אין לעירייה תקציב לתשלום הפרמיה המוצעת.

 לחברות הביטוח לבוא לקראתנו. קל יותרהחדש, למשל נגדיל את ההשתתפות העצמית ואולי יהיה 
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 האם קיימים עוד חברות בשוק ביטוחי רשויות בנוסף על איילון והפניקס ? משה חזות:

 

ביטוח צד ג' נכון להיום, רק החברות איילון והפניקס ניגשות למכרזי רשויות מקומיות. ב אריאלה:

ת יהיה כדאי אם נעלה את סעיף השתתפות עצמיההצעות מאוד דומות. ההבדל הוא בסעיף רכוש. לכן 

עתן. בהנחה שנבצע שינויים דרמטיים בפרסום המכרז החדש יתכן שעוד חברות לחברות להגיש הצ

 בגישה זו ויתכן שעוד רשויות יפעלו כך.יבנה תהיה חלוצה  יתעניינו.

 

 ? 2023ונערכה השוואה לשנת  2020-21: האם נבדקו התביעות שהסתיימו בשנים תם ליפשיץ
 

 הערכנו את הפרמיה.: אכן נערכה בדיקה כאמור ובהתאם לכך אריאלה
 

: לאור ההסבר שקיבלנו אני מעלה להצבעה פסילת שתי ההצעות ופרסום מכרז חוזר עם משה חזות
 שינויים בתנאי המכרז.

 
 

 :1' החלטה מס

לפסול את שתי ההצעות שהוגשו למכרז ע"י  חב' הפניקס וחב' איילון חברי הוועדה ממליצים פה אחד 

 בתנאי המכרז.ולפרסם מכרז חוזר עם שינויים 

 

 

 
________________ 

 משה חזות
 יו"ר הוועדה
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